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Onderwerp

Beleidsadvies waterkwaliteit in Nederland

Aan de leden van Provinciale Staten

Toelichting vragensteller:

Donderdag 11 mei jl. heeft de Raad voor de leefomgeving en infrastructuur (Rli) haar beleidsadvies ‘‘Goed

Water Goed Geregeld’’ aangeboden aan Minister Harbers. Hierbij waarschuwt Rli dat slechts een beperkt

percentage van de Nederlandse wateren verkeert in een goede toestand. Ook het water in Zuid-Holland

voldoet niet aan de normen voor waterkwaliteit. Rli concludeert dat met het huidige Nederlandse beleid de

Kaderrichtlijn Water (KRW  )-doelen in 2027 redelijkerwijs niet meer kunnen worden gehaald met de

gevolgen dat tal van activiteiten in Nederland –  zowel in de landbouw als in de rest van de economie – 

noodgedwongen stil komen te liggen. 

D66, Partij voor de Dieren, PvdA en ChristenUnie stellen hierover de volgende vragen: 

1. Heeft het college van Gedeputeerde Staten kennis genomen van het onlangs verschenen

beleidsadvies van de Raad voor de leefomgeving en infrastructuur (Rli) ‘‘Goed Water Goed

Geregeld’’ en erkent zij de problematiek dat de waterkwaliteit ook in Zuid-Holland niet voldoende is?

Kan het college toelichten waarom wel of niet?  

Antwoord:

Ja, wij hebben kennis genomen van het beleidsadvies van de Rli. De waterkwaliteit in Zuid-Holland is de

afgelopen jaren verbeterd, maar om de gewenste ecologische kwaliteit in het oppervlaktewater te

bereiken resteert er nog een opgave voor nutriënten, gewasbeschermingsmiddelen en oeverinrichting- en

beheer. Het beeld dat het advies van de Rli schetst van de opgave is niet nieuw. Gedeputeerde Baljeu

heeft u medio vorig jaar naar aanleiding van vergelijkbare berichten per brief (PZH-2022-810545951 )

geïnformeerd over hoe wij als provincie binnen de mogelijkheden die wij hebben aanvullende

inspanningen doen. 

 

2. Deelt het college van Gedeputeerde Staten de conclusie dat het ernaar uit ziet dat de KRW doelen

niet in 2027 gehaald kunnen worden in het huidige tempo, en indien de KRW  -doelen niet worden

gehaald dit kan leiden tot een nieuwe milieucrisis die andere activiteiten zoals landbouw en

woningbouw kan belemmeren? Kan het college toelichten waarom wel of niet? 
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Antwoord:

Ja, met de toevoeging dat waterproblematiek niet in alle opzichten vergelijkbaar is met de

stikstofproblematiek, zoals ook door de Rli benoemd. Ook minister Harbers heeft aangegeven dat extra

inzet nodig is om in 2027 de maatregelen genomen te hebben waarmee de KRW-doelen worden

gerealiseerd. Deze extra inzet krijgt zijn beslag in het op nationaal niveau de voor de zomer vast te stellen

actieprogramma KRW-impuls. Daarnaast zijn we voor het Zuid-Hollands Programma Landelijk Gebied (ZH-

PLG) in gesprek met partijen (sectoren, mede-overheden) over aanvullende, in het ZH-PLG op te nemen

waterkwaliteitsmaatregelen. 

3. Welke actie onderneemt het college van Gedeputeerde Staten momenteel om de waterkwaliteit in

Zuid-Holland te verbeteren en is het college van mening dat deze vervuiling op korte termijn extra

actie vraagt? Hoe borgt het college dat we de doelstellingen wel zo snel mogelijk halen?  

Antwoord:

Zie antwoord op vraag 2. 

4. Op initiatief van de ChristenUnie heeft de provincie een routekaart Kader Richtlijn Water gemaakt,

wanneer kunnen we een update hierover van het college verwachten?  

Antwoord:

Gedeputeerde Baljeu heeft u per brief (PZH-2022-807615476) d.d. 31 mei 2022 geïnformeerd over de

stand van zaken van de routekaart. In deze brief is benoemd dat de KRW-nota (bijlage B van het regionaal

waterprogramma Zuid-Holland 2022-2027) de stand van dat moment geeft en dat de gebiedsuitwerking

van het Nationaal Programma Landelijk Gebied te zien is als de ultieme routekaart om de doelen van de

KRW te bereiken. Een eerste versie van het ZH-PLG ontvangt u voor 1 juli. 

Zoals voorzien in de KRW-nota rapporteert het Regionaal Bestuurlijk Overleg Rijn-West jaarlijks over de

voortgang van de door Rijk, provincie en waterschappen voor 2022-2027 geplande maatregelen en de

stand van het doelbereik. De voorgangsrapportage komt kort voor de zomer beschikbaar en wordt u dan

ter kennisname aangeboden.

Den Haag, 13 juni 2023

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland,

secretaris, voorzitter,

drs. M.J.A. van Bijnen MBA drs. J. Smit

https://pzh.notubiz.nl/document/11547670/1/Brief+gedeputeerde+Baljeu+Toezeggingen+naar+aanleiding+van+bespreking+Regionaal+Waterprogramma

